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Protokół nr 62.2023 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Protokół nr 61.2023 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

z wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Komisji Zdrowia, Opieki 

Socjalnej i Ochrony Środowiska odbytego w dniu 22 listopada 2023 r. Wspólne posiedzenie 

rozpoczęło się o godz. 14:00, a zakończyło o godz. 17:05 tego samego dnia. Obecni: 

 Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

  Radna Danuta Kułaga  

 Radna Elżbieta Musiałowska 

  Radna Irena Nowak  

  Radny Robert Marciniak  

Radny Janusz Hyliński nieobecność usprawiedliwiona niepłatna.  

Na 5 członków komisji 4 obecnych.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

  Radna Karolina Jankowska – Grzybek 

  Radna Magdalena Konrady  

 Radny Artur Wiatrak  

  Radna Barbara Kempiak 

Radna Ewa Chyła nieobecność usprawiedliwiona niepłatna. 

Na 5 członków komisji 4 obecnych. 

 Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

- Tomasz Chudy – burmistrz Zdun  

 - Iwona Klepacka – Skarbnik Gminy 

- Miłosz Zwierzyk – Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju   

- Alina Hybsz – MGOPS Zduny 

- Joanna Wojtaszek – Prezes PWiK sp. z o. o.  

- Magdalena Krawczyk – Inspektor ds. rolnych, leśnictwa i gospodarki gruntami 

- Robert Tyczyński – Inspektor ds. zarządzania kryzysowego, obronności i ppoż 

- Alicja Drejkarz – Ostój – Inspektor ds. administracyjnych i współpracy z organizacjami 

pozarządowymi  

- Ewelina Wrońska – Inspektor ds. oświaty, kultury i kultury fizycznej. 

Pkt. 1. Temat z ramowego planu pracy: 

a) Od godz. 14.00 Komisja Oświaty: Zapoznanie się z funkcjonowaniem Oczyszczalni Ścieków 

w Zdunach - posiedzenie wyjazdowe 
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Na posiedzeniu 22 listopada 2023 r. komisja w ramach planu pracy zapoznała się z funkcjonowaniem 

Oczyszczalni Ścieków w Zdunach. Temat omówiła Prezes PWiK sp. z o.o. Joanna Wojtaszek. Spółka 

powołana została do wykonywania zadań własnych Gminy Zduny o charakterze zadań publicznych 

realizowanych w celu zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty na warunkach określonych  

w ustawie z dnia 20 grudnia 1996 r. o gospodarce komunalnej. Spółka wykonuje zadania  

o charakterze zadań publicznych w następującym zakresie: 

1. budowy i utrzymania wodociągów oraz zaopatrzenia w wodę, 

2. budowy i utrzymania sieci kanalizacyjnej oraz usuwania i oczyszczania ścieków, 

3. utrzymania porządku i czystości, 

4. utrzymania zieleni gminnej oraz zagospodarowania terenów zieleni, 

5. budowy, remontów i utrzymania gminnych dróg i ulic oraz placów 

Organami Spółki są: Zgromadzenie Wspólników, Rada Nadzorcza, Zarząd. 

Kapitał zakładowy Spółki wynosi 23.285.000 zł i dzieli się na 23.285 równych i niepodzielnych 

udziałów o wartości nominalnej 1.000,00 zł każdy. Wszystkie wymienione udziały należą do Gminy 

Zduny. Od 2013 roku do oczyszczalni w Zdunach płyną ścieki bytowe z Cieszkowa. Kanalizację 

Cieszkowa wykonano wraz z skanalizowaniem części zachodnich Zdun. Spółka w roku 2016 przejęła 

w zarząd do Gminy Zduny stacje uzdatniania wody w miejscowości Konarzew i Bestwin wraz siecią 

wodociągową. W związku z powyższym świadczy również usługi zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

dla mieszkańców w miejscowościach Konarzew, Perzyce, Baszków, Bestwin, Rochy, Dziewiąte, 

Ruda i Trzaski. 

Uwag do działalności oczyszczalni nie zgłoszono.  

b) Od godz. 14:30 Komisja Zdrowia: Organizacja i funkcjonowanie Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

Organizacja i funkcjonowanie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

zapoznała Alina Hybsz oraz Miłosz Zwierzyk. Podstawowym zadaniem komisji jest prowadzenie 

działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracji 

społecznej osób uzależnionych od alkoholu, a w szczególności zwiększanie dostępności pomocy 

terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla takich osób. Źródłem finansowania zadań Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych są środki finansowe pochodzące z opłat  

za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 

Na terenie gminy Zduny działają następujące podmioty i instytucje zajmujące się rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych, problemów przemocy oraz uzależnień wśród mieszkańców gminy Zduny: 

 Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Zdunach, ul. Rynek 2, 63-760 

Zduny 

 Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, ul. Rynek 2, 63-760 Zduny 
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 Punkt konsultacyjno-informacyjny dla osób współuzależnionych i ich rodzin, ul. Strzelecka 10, 

63-760 Zduny 

 Punkt konsultacyjno-informacyjny dla osób z problemem alkoholowym i członków ich rodzin, 

 ul. Strzelecka 10, 63-760 Zduny 

 Komenda Powiatowa Policji w Krotoszynie, ul. Zdunowska 38a, 63-700 Krotoszyn 

Problemami uzależnień i innymi zagrożeniami społecznymi zajmują się także inne instytucje mające 

swoją siedzibę poza granicami gminy Zduny, ale które swym zasięgiem i jurysdykcją obejmują także 

sprawy mieszkańców gminy Zduny i są to: 

 Prokuratura Rejonowa w Krotoszynie, ul. Park Wojska Polskiego 2, 63-700 Krotoszyn 

 Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Krotoszynie, ul. Floriańska 10, 63-700 Krotoszyn 

W celu zwiększenia dostępności pomocy terapeutycznej dla osób uzależnionych 

i współuzależnionych działa Punkt Konsultacyjno-Informacyjny w Zdunach, prowadzący działania 

z zakresu profilaktyki rozwiązywania problemu uzależnień. Dyżur w Punkcie pełni terapeuta 

z Zakładu Lecznictwa Odwykowego w Grzebielinie i psycholog. Działają dwie grupy AA – jedna 

w Zdunach, druga w DPS w Baszkowie. 

Punkt konsultacyjno-informacyjny dla osób współuzależnionych i ich rodzin czynny jest w każdą 

środę od 15.45 do 16.45 (ul. Strzelecka 10). Prowadzący: Piotr Pudłowski - instruktor psychoterapii 

uzależnień 

Punkt konsultacyjny dla osób z problemem alkoholowym i członków ich rodzin czynny jest w każdy 

pierwszy wtorek miesiąca od 17.00 do 19.00 (ul. Strzelecka 10). Prowadząca: Jolanta Bryjak 

– psycholog. 

Umowy ze specjalistami podpisywane są na rok, gdyż na rok uchwalany jest program profilaktyczny, 

gdzie uwzględnione są koszty obsługi.  

W gminie Zduny działa Świetlica podwórkowa „PRZYTSAŃ” przy Kręgielni w Zdunach. Obecnie 

pomocą objęte jest 10 dzieci z różnymi orzeczeniami. W świetlicy organizowane są działania 

profilaktyczne, pomaga się w odrabianiu lekcji oraz dzieci otrzymują posiłek. W ostatnim czasie 

zapotrzebowanie jest dużo większe niż posiadane możliwości. Jest tylko jeden opiekun i grupa na 

razie nie będzie powiększona. Rozważa się utworzenie wolontariatu, wtedy będzie można pomóc 

większej liczbie dzieci i zapewnić jej właściwą pomoc psychologiczno - pedagogiczną.  

Ponadto bezpłatna pomoc udzielana jest również telefonicznie: 

 Ogólnopolskie Pogotowie dla Ofiar Przemocy w Rodzinie "Niebieska Linia" tel. 800120002. 

Oferowana jest całodobowa pomoc osobom doznającym przemocy w rodzinie, świadkom przemocy 

oraz osobom poszukującym informacji na temat zjawiska i sposobów przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie. Więcej na stronie www.niebieskalinia.info. 
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Telefon zaufania dedykowany osobom cierpiącym z powodu uzależnień behawioralnych oraz ich 

bliskim tel. 801 889 880. Infolinia jest czynna codziennie w godzinach 17-22 z wyjątkiem świąt 

państwowych. 

Ogólnopolski Telefon Zaufania Narkotyki - Narkomania, tel. 800 199 990, czynny codziennie 

w godz. 16-21. 

Uwag do tematu nie wniesiono. 

Pkt. 2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Działając w porozumieniu z Przewodniczącym Komisji Radnym Januszem Hylinskim, Radna 

Karolina Jankowska Grzybek otworzyła wspólne posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Komisji Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska. 

Porządek obrad członkowie komisji otrzymali za pomocą systemu eSesja. Prowadząca obrady 

przedstawiła następujący porządek obrad:  

1. Temat z ramowego planu pracy: 

a) od godz. 14.00 Komisja Oświaty: Zapoznanie się z funkcjonowaniem Oczyszczalni Ścieków  

w Zdunach - posiedzenie wyjazdowe  

b) od godz. 14:30 Komisja Zdrowia: Organizacja i funkcjonowanie Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

2. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał:  

a) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy organów Gminy Zduny z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 

rok” 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – 

Zduny 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – 

Zduny 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – 

Chachalnia 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – 

Baszków 

f) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Chachalnia  

w rejonie wschodnim 

g) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu 

gminy Zduny 
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h) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023  

i) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034 

j) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana W. K. 

k) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 

l) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Zdunach nr XLVIII/344/2018 z dnia 26 września 2018 r. 

w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 

najmu na czas dłuższy niż trzy lata i na czas nieoznaczony.  

3. Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Zduny za rok szkolny 2022/2023. 

4. Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2024 rok oraz projektu uchwały WPF na lata 2024-

2034. 

5. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Pkt. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia „Programu współpracy organów Gminy Zduny z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2024 rok” 

Projekt uchwały przedstawiła Alicja Drejkarz - Ostój. Pytań, uwag do projektu uchwały  

nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały  

pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 

organów Gminy Zduny z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2024 rok”.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy 

organów Gminy Zduny z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2024 rok”.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

– Zduny 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

– Zduny 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 
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Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Zduny. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

– Chachalnia 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Chachalnia.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Chachalnia.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej 

– Baszków 

Projekt uchwały przedstawiła Magdalena Krawczyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Baszków. 
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Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy dzierżawy działki w drodze bezprzetargowej – Baszków.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

f) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Chachalnia 

w rejonie wschodnim 

Projekt uchwały szczegółowo przedstawił Miłosz Zwierzyk, podkreślając, że na sesji na podstawie 

przepisów artykuł 20 ustęp 1 w związku z artykułem 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 roku 

 o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym przy uchwalaniu miejscowego planu w pierwszej 

kolejności Rada rozstrzyga o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego wsi Chachalnia w rejonie wschodnim, czyli chodzi  

o załącznik nr 2 do procedowanej uchwały, a następnie zostanie poddana pod głosowanie całość 

projektu uchwały. Wyjaśnił szczegółowo nieuwzględnioną uwagę mieszkańca dot. działki  

nr 201/9 złożoną do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Chachalnia w rejonie 

wschodnim (uwaga zawarta w zał. nr 2 do projektu uchwały). 

Zgłoszono pytania do projektu uchwały.  

Radna Karolina Jankowska Grzybek - czy wnioskodawca (dotyczy przebiegu ul. Jagodowej) nie 

będzie się skarżył, bo we wniosku wskazał, że „nie wyraża zgody na poszerzenie drogi 7KDD 

kosztem naszej działki”. 

Miłosz Zwierzyk – wnioskodawca przyjął do wiadomości zaistniałą sytuację. Nie ma to konsekwencji 

dla wnioskodawcy czy gminy. Poszerzenie drogi wynika z przepisów, aby ciąg komunikacyjny był 

bezpieczny dla użytkowników i służb sanitarnych czy ratowniczych.   

Tomasz Chudy – może się odwołać, ale na podstawie Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o 

gospodarce nieruchomościami wywłaszczenie nieruchomości polega na pozbawieniu albo 

ograniczeniu, w drodze decyzji, prawa własności, prawa użytkowania wieczystego lub innego prawa 

rzeczowego na nieruchomości na realizację celu publicznego jakim jest budowa drogi. Wtedy 
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właściciel otrzymuje odszkodowanie.  

Radna Danuta Kułaga - czy właściciele działek 199/1 oraz 199/3 są świadomi, jaka część działki 

zostanie wchłonięta na część poszerzenia drogi. 

Miłosz Zwierzyk – tak właściciele tych działek zostali pisemnie o tym poinformowani i przyjęli do 

wiadomości. Linia zabudowy określona w decyzji o warunkach zabudowy została cofnięta na rzecz 

poszerzenia drogi. Przy zakupie działki należy zwrócić uwagę na % zabudowy działki oraz na 

posiadany projekt budynku, aby ustawowo wkomponować go w wielkość działki. Plan 

zagospodarowania przestrzennego na terenie Chachalni pozwoli na zwiększenie do 40% zabudowy 

działki mieszkaniowej.  

Tomasz Chudy – sprzedający działki w tym rejonie miał kupujących informować o tym, że cześć 

działki zostanie zadysponowana na poszerzenie drogi, bo nie są to jakieś nowe zapisy w planie.  

Innych pytań uwag nie zgłoszono.  

 Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Chachalnia w rejonie wschodnim.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Chachalnia w rejonie wschodnim. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

g) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych z terenu gminy Zduny 

Projekt uchwały przedstawił Robert Tyczyński. W dniu 8 września 2023 r. weszła w życie 

nowelizacja Ustawy o ochotniczych strażach pożarnych z dnia 17 grudnia 2021 r. (tj. Dz. U. z 2023 
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poz. 194 ze zm.), która rozszerzyła katalog działań uprawniających strażaków ratowników OSP do 

wypłaty ekwiwalentu pieniężnego.  

Zgodnie z art. 15 ust. 1. w/w ustawy strażak ratownik Ochotniczej Straży Pożarnej, który 

uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, otrzymuje, 

niezależnie od otrzymywanego wynagrodzenia ekwiwalent pieniężny. Nowelizacja ustawy dodała 

artykuł 15 pkt 1a, który określa, że ekwiwalent pieniężny otrzymuje również kandydat na strażaka 

ratownika, o którym mowa w art. 9 ust. 2 pkt. 1 oraz strażak ratownik OSP, który brał udział  

w zabezpieczeniu obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży 

Pożarnej, określonego w powiatowym (miejskim) planie ratowniczym. Wprowadzony nowy  

art. 15a ustawy o OSP daje możliwość wypłaty ekwiwalentu strażakom ratownikom za wykonanie 

zadań innych niż wymienione w art. 15 ustawy. W tym przypadku ekwiwalent będzie wypłacany  

za ochronę ludności podczas imprez publicznych organizowanych przez gminę Zduny  

lub jej jednostki organizacyjne. Ekwiwalent jest wypłacany z budżetu gminy. 

Ekwiwalent ma stanowić rekompensatę za czas poświęcony na udział w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach, zabezpieczeniu obszaru chronionego właściwej 

jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego w powiatowym planie 

ratowniczym oraz innych zadaniach wykonywanych na rzecz gminy Zduny. 

Wysokość ekwiwalentu pieniężnego ustala się nie rzadziej niż raz na 2 lata. Ostatnia uchwała 

w sprawie ustalenia kwoty wypłacanego ekwiwalentu została uchwalona w dniu 23 lutego 2022 roku 

i ekwiwalent za udział w działaniu ratowniczym wynosił 15,00 zł na godzinę, a za udział w szkoleniu 

5,00 zł na godzinę. Dla strażaków ratowników proponuje się pozostawienia ekwiwalentu bez zmian 

tj. w kwocie 15 zł za każdą rozpoczęta godzinę, za udział w działaniu ratowniczym i akcji ratowniczej 

oraz w zabezpieczeniu obszaru chronionego, oraz podnieść kwotę z 5 do 7 zł za udział w ćwiczeniu 

i szkoleniu. Za wykonywanie zadań związanych z ochroną ludności podczas imprezy publicznej 

organizowanej przez gminę lub jej jednostkę organizacyjną proponuje się kwotę 10,00 zł. 

 Dla kandydata na strażaka będącego uczestnikiem szkolenia podstawowego przygotowującego do 

bezpośredniego udziału w działaniach ratowniczych proponuje się kwotę 5,00 zł. 

W projekcie uchwały ustalona wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył: 

1) w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej a także brał udział w zabezpieczaniu obszaru 

chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, określonego w 

powiatowym planie ratowniczym ustala się na kwotę 15,00 zł; 

2) w szkoleniu lub ćwiczeniu ustala się na kwotę 7,00 zł, 

3) w ochronie ludności podczas imprezy publicznej organizowanej przez gminę lub jej jednostkę 

organizacyjną ustala się na kwotę 10,00 zł 
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Wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla kandydata na strażaka ochotniczej straży pożarnej, który 

ukończył 18 lat, a nie ukończył 65 lat, będącego uczestnikiem szkolenia podstawowego 

przygotowującego do bezpośredniego udziału w działaniach ratowniczych, ustala się na kwotę 5,00 

zł. 

Do projektu uchwały zgłoszono pytania. 

Radny Artur Wiatrak – czy strażacy ochotnicy otrzymają ekwiwalent za ochronę podczas np. Dni 

Zdun? 

Robert Tyczyński – o tym decyduje organ wykonawczy i gmina wypłaca ekwiwalent 10 zł/h każdemu 

strażakowi, który uczestniczył w czynności. Liczba strażaków uczestniczących w imprezach 

publicznych określona zostanie przez organ i w zależności od potrzeb i wielkości imprezy.  

Tomasz Chudy – liczba strażaków ustalona będzie w zależności od wielkości imprezy. 

Dotychczasowe doświadczanie wskazuje, że zabezpieczenie ratowniczo - gaśnicze jest konieczne dla 

bezpieczeństwa mieszkańców ze względu na warunki pogodowe czy zachowanie uczestników.  

Radny Robert Marciniak - czy gmina jest przygotowania finansowo na te zmiany? 

Iwona Klepacka – trudne do oszacowania, ale na 2024 r. planujemy przeznaczyć na wypłatę 

ekwiwalentu 45 tys. zł.  

Innych pytań uwag nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała 

projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów 

na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Zduny.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 



Strona | 12  
 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

h) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2023 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na rok 2023. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

na rok 2023.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

i) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 

2034 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Pytania do projektu uchwały wnieśli Radny Artur Wiatrak, Radna Barbara Kempiak, Radny Robert 

Marciniak. Pytania dotyczyły zaciąganych kredytów w 2023r., wykaz inwestycji, które wydatki 

miały być pokryte z emisji obligacji, finasowanie i realizacja zadania budowa kanalizacji w 

Baszkowie.  

Wyjaśnień udzielali Iwona Klepacka, Tomasz Chudy oraz Miłosz Zwierzyk.   

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2023 – 2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

j) w sprawie rozpatrzenia skargi Pana W. K. 

W dniu 18 września 2023 r. wpłynęła do Rady Miejskiej w Zdunach skarga na działalność Burmistrza 

Zdun złożona przez Pana W. K. dotycząca nieudzielenia odpowiedzi na wniosek złożony  

w dniu 10.10.2022 r. w sprawie oznaczenia działek nr 115 jako teren zabudowy zagrodowej, 113-jako 

tereny zabudowy zagrodowej w gospodarstwie rolnym, hodowlanym i ogrodniczym, oraz 121, 124, 116/1  

na teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej lub zabudowy usługowej do planu zagospodarowana 

wsi Chachalnia. Skarga została przekazana przez Wojewodę Wielkopolskiego na podstawie art. 231 

ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2023 r. poz. 775 ze 

zm.) zwanym dalej KPA. Pierwotnie na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

w dniu 11 października 2023 r. komisja jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Na sesji w dniu 

25 października 2023 r. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radna Danuta Kułaga 

wniosła, aby przekazany projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi zdjąć z porządku obrad 

 i wniosła, aby ponownie przekazać skargę do rozpatrzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Na posiedzeniu w dniu 8 listopada 2023 r. Komisja zajęła się ponownie skargą i po ponownym 

przenalizowaniu dokumentów stwierdziła, że skarga jest zasadna. Komisja stanowisko nr 8.2023  

z dnia 8 listopada 2023 r. w sprawie zasadności skargi oparła głównie na uchwale nr XXXII.232.2021 

z dnia 26 maja 2021 roku w sprawie rozpatrzenia skargi Pana W. K. Wskazując, iż wówczas uznano 

skargę za zasadną i że „(…) zarówno w Studium uwarunkowań i kierunków przestrzennego Gminy 

Zduny w obszarze wsi Chachalnia jak i miejscowym planie zagospodarowana przestrzennego wsi 

Chachalnia przeznaczenie działki nr 115 z zabudowy mieszkaniowej zostanie zmienione na 

zabudowę zagrodową zgodnie z żądaniem wnioskodawcy”. Ponadto niniejsze uzasadnienie do 

uchwały stanowiło, że „Prośba o przeznaczenie pozostałych działek tj. działek o numerach 113, 114, 

121, 124, 123 i 127, obręb Chachalnia, gmina Zduny, zostanie przeanalizowana w toku 

prowadzonych prac planistycznych”. Należy dodać, że uzasadnienie faktyczne i prawne 
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rozstrzygnięcia skargi z dnia 23 kwietnia 2021 roku stanowi załącznik  

do ww. uchwały.” 

Projekt uchwały przedstawiła Radna Danuta Kułaga Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków  

i Petycji - podając, że po ponownym przeanalizowaniu skargi Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

uznała skargę za zasadą, a w uzasadnieniu do projektu uchwały zamieszczono szczegółowe 

wyjaśnienie. Na komisji podano informacje, że dla działki nr 115 zostanie zmieniony zapis na 

zagrodową w planie zagospodarowania przestrzennego część zachodnia, dlatego procedura została 

przesunięta o 2 miesiące.  

Radny Robert Marciniak – jak działać ma burmistrz, skoro raz skarga zasadna raz niezasadna. 

Burmistrz Tomasz Chudy – przedstawiłem stanowisko, a Państwo głosujecie wg własnej woli.  

Miłosz Zwierzyk – skarga dotyczyła braku odpowiedzi na złożone pismo. Temat szeroko 

dyskutowano na posiedzeniu komisji. Skarżący otrzyma odpowiedź po uchwaleniu planu 

przestrzennego dla strony zachodniej Chachalni. W studium nie było potrzeby wprowadzania zmiany 

dla tej działki, w planie zostanie zmieniony zapis z mieszkaniowej na zagrodową dla działki 115.  

Innych pytań uwag w tej części obrad nie zgłoszono.    

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosownie.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia skargi Pana W. K. 

Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (2): Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

PRZECIW (1):Magdalena Konrady 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Karolina Jankowska-Grzybek 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie rozpatrzenia skargi Pana W. K 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

PRZECIW (1): Robert Marciniak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

k) w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu 

Projekt uchwały przedstawiła Barbara Fornal. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 
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Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez 

dalszego biegu.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady, 

Artur Wiatrak  

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska  

Głosowano w sprawie: w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez 

dalszego biegu.  

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

l) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Zdunach nr XLVIII/344/2018 z dnia 26 września 2018 

r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu na czas dłuższy niż trzy lata i na czas nieoznaczony. 

Projekt uchwały przedstawiła Radna Barbara Kempiak inicjatorka projektu uchwały. Do projektu 

uchwały zgłoszono zapytania.  

Radny Robert Marciniak - jak projekt uchwały ma się do przedłożonej opinii prawnej, z której 

wynika, że zapisy projektu średnio odnoszą się do przepisów prawa.  

Radna Barbara Kempiak odpowiedziała, że dla niej opinia prawna nie jest wyznacznikiem, jeśli 

zajdzie konieczność przedstawimy obiektywną opinie prawną.  

Radna Magdalena Konrady poprosiła o podanie stanowiska burmistrza Zdun w tym temacie. 

Burmistrz Zdun Tomasz Chudy odpowiedział, że w tej sprawie przedstawił opinie prawną.   

Innych pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie dyskusji 

prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod głosowanie.  

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w 

Zdunach nr XLVIII/344/2018 z dnia 26 września 2018 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia 

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na czas dłuższy niż trzy lata i na czas 

nieoznaczony 
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Wyniki głosowania: ZA: 2, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (2): Barbara Kempiak, Artur Wiatrak 

PRZECIW (2): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w 

Zdunach nr XLVIII/344/2018 z dnia 26 września 2018 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia 

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na czas dłuższy niż trzy lata i na czas 

nieoznaczony 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (3): Danuta Kułaga, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

PRZECIW (1): Robert Marciniak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej nie wydała opinii, a Komisja Zdrowia, Opieki 

Socjalnej i Ochrony Środowiska wydała opinie pozytywną.  

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 4. Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Zduny za rok szkolny 

2022/2023. 

Informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Zduny za rok szkolny 2022/2023 

członkom komisji przedstawiła Ewelina Wrońska.  

Pytań uwag nie zgłoszono do przedłożonej informacji. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady 

poddała informację pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Zduny za rok 

szkolny 2022/2023 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Barbara Kempiak, Magdalena Konrady 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Artur Wiatrak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Zduny za rok 

szkolny 2022/2023 
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Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Informacja i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 5. Omówienie projektu uchwały budżetowej na 2024 rok oraz projektu uchwały WPF na 

lata 2024-2034. 

a) projekt uchwały budżetowej na 2024 rok 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Zgłoszono pytania do projektu uchwały.  

Radna Barbara Kempiak – prosiła o wyjaśnienie zapisu Ograniczenie nie dotyczy zaciągania zobowiązań 

związanych z realizacją przedsięwzięć w rozumieniu art. 226 ust.4 ustawy w § 8 projektu uchwały.  

Iwona Klepacka – zapis dotyczy przedsięwzięć określonych w WPF gminy Zduny w załączniku nr 

2. 

Radna Barbara Kempiak – czy jest zainteresowanie zakupem działek za oczyszczalnią ścieków.  

Miłosz Zwierzyk – tak jest zainteresowanie. 

Radny Artur Wiatrak – na jakich ulicach będzie realizowane zadanie budowa kanalizacji z środków 

otrzymane z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację 

zadań inwestycyjnych.  

Miłosz Zwierzyk – w ramach tych środków planowane jest wybudowanie kanalizacji na ul. Witosa, 

ul. Asnyka i część ul. Podgórnej.  

Radna Barbara Kempiak – co mieści się w kwocie 1.500.450,00 zł obsługa długu. 

Iwona Klepacka – zaplanowano wydatki na odsetki od kredytów, pożyczek i obligacji komunalnych 

w łącznej wysokości 1.500.450,00 zł na 2024 rok.  

Radny Artur Wiatrak – czy na rok 2024 r. jest zaplanowane podłączenia budynku straży pożarnej.  

Miłosz Zwierzyk – to zadanie nie będzie traktowane jako wydatek majątkowy tylko wydatek bieżący. 

To zadanie będzie połączone z ułożeniem kostki brukowej przed remizą.   

Radna Barbara Kempiak – czy na kolejny rok planujemy zwiększenie zadłużenia. Z wyjątkiem 

pokrycia deficytu bieżącego.  

Iwona Klepacka – nie planujemy zwiększenia zadłużenia, a deficyt musi zamknąć się w ciągu roku 

budżetowego.  

Radny Robert Marciniak – dlaczego fundusz sołecki rośnie, a fundusz rad osiedlowych nie wzrasta. 

Tomasz Chudy – kwota funduszu sołeckiego ustalana jest na podstawie ustawy o funduszu sołeckim, 

a kwota rad osiedlowych pochodzi z budżetu gminy. W tej chwili nie ma możliwości zwiększenia 

tego funduszu.  

Pytano również o wysokość rezerw budżetowych, które wynikają z przepisów prawa, toczącej się 
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sprawą sądową z wykonawcą Kaflarni, o podwyżkach stawek podatkowych o 5%, poruszano kwestie 

związane z kosztami poniesionymi na oświatę i koniecznymi w jednostkach remontów i modernizacji 

sprzętu komputerowego.  

Z uwagi na wyczerpanie dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: projekt uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Barbara Kempiak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (3): Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Danuta Kułaga 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

b) projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Zduny na lata 2024-2034 

Projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady poddała projekt uchwały pod zaopiniowanie. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej  

Głosowano w sprawie: projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Zduny na lata 

2024-2034.  

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (3): Karolina Jankowska-Grzybek, Magdalena Konrady, Artur Wiatrak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Barbara Kempiak 

NIEOBECNI (1): Ewa Chyła 

Komisja Zdrowia, Opieki Socjalnej i Ochrony Środowiska 

Głosowano w sprawie: projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Zduny na lata 

2024-2034. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: ZA (4): Danuta Kułaga, Robert Marciniak, Elżbieta Musiałowska, Irena Nowak 

NIEOBECNI (1): Janusz Hyliński 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

Pkt. 6. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

W tym punkcie członkowie komisji zapoznali się z wnioskiem CKS Zduny o montaż systemu 

nawodnienia boiska sportowego przy ul. Strzeleckiej.  

Miłosz Zwierzyk – tak jak na sesji udzielił odpowiedzi, przekazał informacje o systemie nawadniania 

niezwłocznie do projektanta i w ramach prowadzonej inwestycji budowy trybun będzie wniosek CKS 

Zduny realizowany. Podobny projekt działa na boisku w Cieszkowie. Zadanie wprowadzono  

do realizacji co do kosztów we wniosku podano 50 tys. zł, czekam na konkrety ze strony firmy 

wykonawczej. Jeśli będzie konieczność zwiększenia środków to Państwa poinformujemy 

autopoprawką w budżecie w grudniu. W gruncie na boisku będą rozprowadzone dysze i samoczynnie 

w nocy boisko będzie nawadniane. Przy budowie hali sportowej jest również zaplanowany system 

nawadniania. Następnie opisał system nadawania terenów zielonych przy nowo budowanej hali 

sportowej. 

Członkowie komisji zapoznali się z przesłanym anonimem dotyczącym min. wydłużenia pracy 

przedszkola czy lekcji j. niemieckiego w szkole podstawowej od 5 klasy. Zgodnie z w art. 63 § 2 oraz 

art. 64 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego anonimy nie podlegają rozpatrzeniu.  

Radny Artur Wiatrak – pytał o zakończenie łazienek w szkole podstawowej.  

Miłosz Zwierzyk – szkoła prowadzi inwestycje, został podpisany aneks do umowy przedłużający 

wykonanie prac. W toaletach dla niepełnosprawnych należy poszerzyć drzwi, prawdopodobnie nie 

będzie wzrostu kosztów inwestycji 

Radna Barbara Kempiak – wniosek mieszkańców w sprawie czasowego postoju na Rynku 10 przy 

sklepie.  

Miłosz Zwierzyk – GDDKiA nie wyraża zgody na zmianę na organizację ruchu w tym miejscu  

ze względów bezpieczeństwa.  

Radna Barbara Kempiak – lampy przy drodze krajowej nie działają, a w niektórych wypadkach jak 

na skrzyżowaniu ul. Łacnowej i Plac 700 lecia stwarza zagrożenie. Co można z tym zrobić? 

Miłosz Zwierzyk – wysłaliśmy pismo w tej sprawie do GDDKiA. 

Radna Irena Nowak – kiedy woda z basenu będzie spuszczona i czy Rynek będzie skanalizowany.  

Miłosz Zwierzyk – jesteśmy w trakcie „zimowania” basenu. Jeśli będzie rozbudowa kanalizacji to 

będzie realizowana przez PWiK i w pierwszej kolejności będzie to ul. Porzeczna, aby połączyć z te 

część z biblioteką – z ul. Sienkiewicza. A Rynek to koszt ok 200 tys. zł. I na razie nie ma wolnych 

środków na realizacje tego zadania. 
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W tym punkcie innych pytań nie zgłoszono. Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknięto 

obrady.  

 

Przewodnicząca Komisji OKiKF 

mgr Karolina Jankowska-Grzybek  

 

Wiceprzewodniczący Komisji ZOSiOŚ 

mgr Robert Marciniak  

 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM 

  


